

by the Member Governments to give effect to the recommendations of the Economic and Social Council as well as to the recommendations made by the General Assembly on matters falling within the Council's competence.

*Hundred and second plenary meeting,  
31 October 1947.*

### **120 (III). Study of factors bearing upon the establishment of an economic commission for the Middle East**

*The General Assembly,*

1. *Considering* the interest of the United Nations in problems relating to the economic development of all under-developed regions;

2. *Taking note* of the resolution adopted by the Economic and Social Council during its fifth session<sup>1</sup> requesting the Economic and Employment Commission to study the general problems connected with the establishment of regional commissions as a means to promote the aims and purposes of the United Nations;

3. *Taking note* with satisfaction of the decision by the Council at that session to establish an *ad hoc* Committee for the purpose of studying the factors bearing upon the establishment of an economic commission for Latin America;<sup>2</sup>

4. *Taking note* of the general favourable reception given to the proposal for an economic commission for Latin America by the Second Committee;

5. *Recognizing* that co-operative measures among all the countries of the Middle East can be of practical assistance in raising both the level of economic activity and the standard of life in the Middle East and in strengthening the economic relations of these countries both among themselves and with other countries of the world, and that such measures would be facilitated by close co-operation with the United Nations and its subsidiary organs as well as with regional organizations in the Middle East such as the Arab League;

6. *Invites* the Economic and Social Council to study the factors bearing upon the establishment of an economic commission for the Middle East.

*Hundred and third plenary meeting,  
31 October 1947.*

### **121 (II). Application of Italy for membership in the International Civil Aviation Organization**

*The General Assembly,*

*Having considered* the application regarding the admission of Italy to the International Civil Aviation Organization, transmitted by that Organization to the General Assembly in accordance with article II of the Agreement between the United Nations and the International Civil Aviation Organization,

<sup>1</sup> See *Resolution adopted by the Economic and Social Council during its fifth session, resolution 72 (V), page 9.*

<sup>2</sup> *Ibid.*, resolution 70 (V), page 3.

Gouvernements des Etats Membres pour appliquer les recommandations du Conseil économique et social ainsi que les recommandations faites par l'Assemblée générale sur des questions relevant de la compétence du Conseil.

*Cent-deuxième séance plénière,  
le 31 octobre 1947.*

### **120 (III). Etude des facteurs relatifs à la création d'une commission économique pour le Moyen Orient**

*L'Assemblée générale,*

1. *Considérant* l'intérêt que portent les Nations Unies aux problèmes relatifs au développement économique de toutes les régions insuffisamment développées;

2. *Prenant acte* de la résolution adoptée par le Conseil économique et social lors de sa cinquième session<sup>1</sup> et qui demande à la Commission des questions économiques et de l'emploi de procéder à des études sur les problèmes généraux que pose la création de commissions régionales envisagée comme moyen de favoriser les buts et les desseins de l'Organisation des Nations Unies;

3. *Prenant acte* avec satisfaction de la décision prise par le Conseil, lors de la même session, d'établir une Commission spéciale chargée d'étudier les facteurs relatifs à la création d'une commission spéciale pour l'Amérique latine<sup>2</sup>;

4. *Prenant acte* de l'accueil général favorable que la Deuxième Commission a fait à la proposition tendant à la création d'une commission économique pour l'Amérique latine;

5. *Reconnaissant* que des mesures tendant à réaliser la collaboration entre tous les pays du Moyen Orient pourraient contribuer à y élever, en même temps, le niveau de l'activité économique et le niveau de vie, ainsi qu'à renforcer les relations économiques que ces pays ont entre eux et avec les autres pays du monde, et qu'une étroite coopération avec l'Organisation des Nations Unies et ses organes subsidiaires aussi bien qu'avec des organisations régionales du Moyen Orient telles que la Ligue arabe, faciliterait ces mesures;

6. *Invite* le Conseil économique et social à étudier les facteurs relatifs à la création d'une commission pour le Moyen Orient.

*Cent-troisième séance plénière,  
le 31 octobre 1947.*

### **121 (II). Demande d'admission à l'Organisation de l'aviation civile internationale présentée par l'Italie**

*L'Assemblée générale,*

*Ayant examiné* la demande d'admission à l'Organisation de l'aviation civile internationale présentée par l'Italie et transmise par cette organisation à l'Assemblée générale, conformément à l'article II de l'accord intervenu entre l'Organisation des Nations Unies et l'Organisation de l'aviation civile internationale,

<sup>1</sup> Voir les Résolutions adoptées par le Conseil économique et social pendant sa cinquième session, résolution 72 (V), pages 9-10.

<sup>2</sup> *Ibid.*, résolution 70 (V), pages 8-9.